
PROTOKhL Nr )ATV/2012

z Sesji Rady Gminy Rybno odbyrcj w dniu 28 wruinia 2012 roku
w Sali Konferencyjnej Urzqdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - Przewodniczqcego Rody Gminy

Obrady rozpoczgto o godz. 9m ' z*ofrc:anno o godz.l2:25.

Stan osobowy Rady - 15 radnych.

W obradach zgodnie z list4 obecno6ci uczestniczylo 13 radnych.

- lista obecnoSci stfilowi zalqcznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

n 1. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy

2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy

3. Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4. Pan Bardomiej Lewalski - Czlonek Rady Powiatowej Wojew6dawa

Warmirisko-Mazurskiego Izby Rolniczej w Dzialdowie

5. Pan Tomasz Wggrzynowski - Radny Powiatu Dziadowskiego

- lista obecnoSci stanowi zalqcznik do protokofu.

6. Soltysi wsi w liczbie - 19 os6b.

7. Publicmod6 - l osoba

,^ Ad. pkt. 1 i 2.
Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady Gminy otworryl obrady

XXIV sesji Rady Gminy Rybno, powital Panie i Pan6w Radnych, Sohys6w oraz
goSci. Stwierdzil, ixe na stan Rady 15 radnych w obradach bierze udzial 13

radnych, co stanowi kworum Rady wymagane do prowadzenia prawomocnych
obrad i podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad. pkt.3

Porzqdek obrad XXIV sesji Rady Gminy
l. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.
3. Usalenie porzqdku obrad.
4. Przyjqcie protokolu z )Ofl i XXIII sesji Rady Gminy Rybno.



5. Sprawozdanie z dzialatno6ci migdzysesyjnej W6jta Gminy.
6. Informacja o realizacji bud2etu Gminy Rybno w I p6ho can 2012r.:

l) stanowisko z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Cminy Rybno w sprawie
realizacji budZetu Gminy Rybno w I p6ho czt Z0l2r.

_2) stanowiska komisji Rady Gminy w sprawie bud2etu Gminy Rybno w I
p6hocz,t 2012r .
7. Podjgcie uchwat w nastEpuj4cych sprawach:

_ l) dokonania podzialu Gminy Rybno na okrggi uyborcze w wyborach do
Rady Gminy;

2) zrnian w statucie Gminy Rybno.
8.Wolne wnioski i zapytania.
9. Zamknipcie obrad.

Pan Marian Ligman- Przewodniczqcy Rady Gminy zw6cil sig do radnych i
Pana W6jta z pytaniem czy ktoi z radnych lub pan W6jt chcialby wnieS6
nniany bqdi, poprawki do porzqdku obrad jaki radni otrzymali w
zawiadomieniach o zwolaniu sesjr.
Pan W6jt zglosil wniosek o wl4czenie do porzqdku obrad XXIV sesji
nasagpujqpych zmian: w pkt. 7 wprowadzi6 kolejno podpunkty: t) projek
uchwaly w sprawie wlraZenia zgody na podpisanie porozumienia; 2) projekt
uchwaty w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Wojew6dawu Warmirisko-
Maauskiemu przy realizzcli Zadania pn.:,,Budowa chodnika w ciqgu drogi
nr 538 w msc. Zabiny"; 3) projekt uchwaty w sprawie zrnian w budZeci; Gmit
na 2012 rok; 4) projekt uchwaly w sprawie dokonania podzialu Gminy Rybno
na okrggi wyborcze w wyborach do Rady Gminy; 5) projekt uchwaly w sprawie
zmian w statucie Gminy Rybno.

Radny - Pan Andrzej Komacki wyst4pil z wnioskiem o wniesienie do porzqdku
obrad odpowiedZ Klubu Radnych na pytanie Pana W6jta, kt6re padlo na XXIII
sesji w sprawie pozyskiwania Srodk6w na rozbudowg Zespolu Szk6l w Rybnie.

Pan Przewodniczqcy Rady zapytal Pana Radnego, je2eli jest to forma
odpowiedzi, czy kwestia ta mo2e poddana dyskusji w wolnych wnioskach.

Radny - Pan Andrzej Komacki wyrazil zgodg na przyjgcie takiego rozwiq,za.nia.

Radni nie zglosili wigcej uwag i wniosk6w do porzqdku obrad.
Pan Marian Ligrnan - Przewodniczqpy Rady poddal pod glosowanie
wprowadzenie proponowanych zrnian do porzqdku obrad:
Rada Gminy jednogloSnie 13 glosami' zd' przyjgla ponqdek obrad XXIV sesji
w nastepujqcym brzmieniu po uwzglgdnieniu wniosku Pana W6jta.

Porzqdek obrad XXIV sesji Rady Gminy po zmianach:



l. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocnoSci obrad.
3. Ustalenie porz4dku obrad.
4. Przyjecie protokolu z XXII i )O(II sesji Rady Gminy Rybno.
5. Sprawozdanie z dzialalno6ci migdzysesyjnej W6jta Gminy.
6. Informacja o realizacji budzetu Gminy Rybno w I p6ho cnt 20l2r.:

l) stanowisko z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno w sprawre
realizacji bud2etu Gminy Rybno w I polro cru 2012r.

2) stanowiska komisji Rady Gminy w sprawie budZetu Gminy Rybno w I
p(tkoczs 2012r.
7, PodjEcie uchwal w nastgpujqcych sprawach:

I ) wyra2enia zgody na podpisanie porozumienia,
2) u&ielenia pomocy rzeczowej Wojew6dawu Warmirisko-Mazurskiemu

przy rcaliT:cii Zadania pn.:,,Budowa chodnika w ciqgu drogi nr 538 w msc.
Zabiny",

3) zmian w budzecie Gminy na 2012 rok,
4) dokonania podzialu Gminy Rybno na okrggi wyborcze w wyborach do

Rady Gminy;
5) zrniany Statutu Gminy Rybno.

8.Wolne wnioski i zapytania.
9. Zamknipcie obrad.

Ad.4 Prryjpcie protokolu z XXII i XXIII sesji Rady Gminy Rybno

Protokol z XXII sesji Rady Gminy.

Pan Przewodnicz4cy Rady przypomnial, ze na ostatniej sesji Rada wstrzymala
sig od glosu nad przyjgciem protokolu z XXII sesji. Wskazal, 2e protok6l zostal
poprawiony, jakkolwiek nie zostaly zawarte wszystkie punkty, kt6re zostaly w
pierwotnej wersji pominigte. Dodal, aby sprawy, kt6re P.aAa uwaia za. waine
byly uwzglgdniane w protokole sesji i nie byly pomijane. Jednocze3nie
inicjowal, aby Rada przyjpla protokol z XXII sesji.

Radny - Pan Andrzej Komacki zwr6cil sig do Pana Przewodnicz4cego Rady,
aby w sprawach, w k16rych Pan Przewodniczqcy zglosil zzstrzeZenia, poprawki
zostdy odczylane.

Pan Przewodnicz4cy Rady obja{nit, jakie uwagi zostaty naniesione w protokole,
a jakie pominigte:,, Ttrotokil zostal wupelniony o pewne ptnkty z dyskusji z
Kierownihiem OSiR-u Panem Andnejem Wielgowskim na temat sprowozdania z
dziatalnoici OSiR-u. Natomiast nie znalazl siq punkt, o h6rym m6wilem, E sq
dodatkowe etaty dla ludzi, kt6rzy maja prace, a nie na praq) dla ludzi mtodych.



Byl te/ omawiany problem pracy emeryt6w, to nie brqa moja wypowied2, tylko
Patn W6jta, wiec nie wiem dlaczego zo*ala podana' infimacla, ze to
Pnewodniczqcy ma jakiei zastrzeienia. Ja publicznie nie wypowiadilem siq w
tej kwestii. Ten punkt nie zostal zqwarty w protoltole. pominiqto r6wnieZ puih,
y h6ryn podalem przyHad, 2e *zqdnik piasnje dodatkmy etat w Gminnej
Bibliotece Publicmej. Chodzilo o Paniq Stmrbnik IJwa2am, 2e brtv to wazie
sprawy" .

Radni nie. wnieSli pytari i uwag do protokolu z XXII sesji, wobec czego pan
Przewodniczqcy Rady poddal protokol pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym, na ustawowy sklad Rady 15 radnycb w
obradach Rady bralo 13 radnych, jednoglo5nie 13 glosami ,pa" przyjgla
protok6l z XXII sesji Rady Gminy.

Protokol z XXIII sesji Rady Gminy.

Pan Przewodnicz4cy Rady zapytal, czy koS z pai i pan6w Radnych ma pytania i
uwagi do protokofu z XXIII sesji.

Radny - Pan Andrzej Komacki zapylrr|, ,,czy protokol jest obszerny, czy jest
mo2liwe jego odczytanie? ' '
Pan Przewodnicz4cy Rady wyjadnil, Ze z protokolem jest mo2liwoS6 zapoznania
sig przed sesjq i nie widzi potrzeby odczytlrrania w czasie obrad.
Sekretan Gminy - Pan Miroslaw Karbowski odnosz4c sig do pytania Radnego
Pana Andrzeja Komackiego zwr6cil uwagg Panu Radnemu, i2 nie spotkal sig
jeszsze z prakTyk6 kiedy protokol jest odczytywany na sesji.

Radni nie wnieSli pltaf i uwag do protokolu z XXIII sesji, wobec czego pan
Przewodnicz4cy Rady poddal protokol pod giosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnyn, na ustawowy sklad Rady 15 radnych w
obradacb Rady bralo 13 radnych, jednogloSnie 13 glosami ,za, przyjpla
protok6l z XXIII sesji Rady Gminy.

Ad.5
Sprawozdanie z dzialalnor5ci migdzysesyjnej W6jta Gminy.

W6jt Gminy - Pan EdmLrnd Ligman przedstawil sprawozdanie o nigdzysesyjnej
dzialalno5ci za okres od dnia 26 czerwca 2012 roku do dnia 28 wrzrlsnia 20lz
roku.
- sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokolu.
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Radni nie 
_ zglosili uwag, w zwiq.zku z powyZsqm sprawozdanie o

migdzysesyjnej dzialalnoSci W6jta Gminy zosralo przyigre.

Ad,6

^^-^ 
Informacja o realizacji budietu Gminy Rybno w I pri,lroczu

2012 roku:

l)stanowisko z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno w
sprawie realiz:cji budr€tu Gminy Rybno w I p6hoczu 2012'roku.

* Przewodniczqcy Rady Gminy pan Marian Ligman udzielil glosu
Przewodnicz4cemu Komisji Rewizyjnej.

lrzgwodnic-zqcy. Komisji Rewizyjnej pan Jan Fafiriski poinformowal Radg
Gminy, 2e Komisja na posiedzeniu konnolnym w dniu 24 wrzeSnia 2012 roku
dokonala kontroli w zakresie dochod6w i wydatk6w bud2etu gminy w I
pihocz'.t 2012 roku. Komisja po szczegolowej analizie dochod6w i wydatkOw
pozytywnie ocenila realizacjg bud2etu Gminy w I polroczu 2012 roku.

l1z,e*$d":e"l Komisji Rewizyjnej zaponr.l z opini4 pozytywnq Regionalnej
Izby O_brachrmkowej w Olsztynie w sprawie *ya"nia opinii o przndtozonij
pnez W6jta Gminy Rybno informacji o przebiegu wykonania bud2eit za
pierwsze p6hocze 2012 roku. Uchwala M RIO.VII-0120_5I gll2 z dnia 7
wrzeinia 2012r. stanowi zalqcznik do protokolu.

-. 2) stanowiska komisji Rady Gminy w sprawie budZetu Gminy Rybno w I
p6hocnt 2012r.

. ^ Przewodniczqcy Komisji Zdrowia, Kultury, OSwiaty, Bezpieczefstwai Spraw Socjalnych Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal Radg, 2e na
wsp6lnym posiedzeniu w dniu 25 wrzeinia 2012r. z Komisjq Rozwoju
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska, po analizie orzedloZonei
informacji z wykonania bud2etu w I p6hoczu 2012 roku, Komisje 

" 
poatlw,rnie

zaopiniowaly realizacjgprznz W6jta Gniny budzetu w I p6hoczu 2012 roku.

Ad.7
Podjgcie uchwal

l) Ro4atrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrairlnia zgody na podpisanie
porozumienia.

W6jt Gminy -?an Edmund Ligman przedstawil projekt uchwaly. WyjaSnil, iz
wyra2enie zgody-na zawarcie porozumienia z Gl6wnym GeodetAKraju aory""y
udostppnienia aplikacji do prowadzenia ewidencji miejscowodci, ulic i adres'6w.
Tre6i porozumienia stanowi zal4cznik do projektu uchwaly.



Radni nie wnie5li pytari i uwag do projeku uchwaly, wobec czego
Przewodniczqcy Rady poddal pod giosowanie projek uchwaty.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym, na ustawowy sklad Rady 15 radnych w
obtadach Rady bralo 13 radnych, jednoglofnie 13 glosami ,,2a" podjpla
uchwalg Nr XXM38/I 2 w sprawie wyra2enia zgody na podpisanie
porozumienia (uchwala stanowi zalqcznik do protokolu).

2) Rozpahzenie projektu uchwaty w sprawie udzielenia pomocy
rzecmwej Wojew6dawu Warmirisko-Mazunkiemu przy realizzcji Zadaria
pn.:,,Budowa chodnika w ci4gu drogi nr 538 w msc. Zabiny''.

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman przedstawil projekt uchwaty.
Nastepnie Pan Przewodnicz4cy Rady poinformowal, i2 w trakcie spotkania w

^ 
Starostwie, mial mo2liwo56 rozmowy z Wicemarszalkiem Wojew6dztwa,
podcla< kt6rej przedstawil stan drogi wojew6dzkiej, kt6ra przebiega m.in. przez
msc.Zabiny. Pan Marszalek rozr aL.y moZliwosi poloZenia nowej nawierzchni
na odcinku Zabin. Pan W6jt dodal r6wnieL, Le na 2013 rok zosld zloimny
wniosek o polozenie nowej nawierzchni,

Radni nie wnieSli pytan i uwag do projektu uchwafy, wobec czego
Przewodniczqpy Rady poddal pod glosowanie projekt uchwaly.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym, na ustawowy sklad Rady 15 radnych w
obr.dach Rady bralo 13 radnych, jednogloSnie 13 glosami ,!a" podjpla
uchwalt Nr ,{XM39ll2 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej
Wojew6dztwu Warmirisko-Mazunskiemu przy reatizacji Zadania
pn.:,Budowa chodnika w ciqgu drogi nr 538 w msc. 2,abiny"(uchwala
stanowi zalqcznik do protokotu).

3) Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zrnian w bud2Bcie Gminy na
2012 rok.

Pan Przewodnicz4cy Rady poprosil Paniq Skarbnik Gminy o przedstawienie
proponowanych zmian. Omawiane uniany dotyczyly: w dziale 750
Administracja publiczna - dokonuje sig przeniesienia wydatk6w biezqcych
rnigdzy rozdzialami ,, Urzgdy gnrin" a ,,Pozostala dzialalnosd" dzialalnoSi
kwotg 2 000,0021.; w dziale 853 Pomstale zadania w zaklesie polityki
spolecznej - dokonuje sig przeniesienia wydatk6w migdzy paragrafami w
wysoko5ci 371,09 zl w zadaniu pn. ,,BiemoS6? Nie! Aktywno5d? Tak!".

Radni nie wnie6li pytan i uwag do projektu uchwaly, wobec czego
Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie projekt uchwaly.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym, nr ustawowy sklad Rady 15 radnych w
obradach Rady bralo 13 radnych, jednoglo6nie 13 glosami ,,2a" podjpta
uchwal? Nr YrxlVl40ll2 w sprawie zmian w budiecie Grniny na 2012 rok
(uchwala stanowi zal4cznik do protokolu).

4) Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie dokonania podzialu Gminy
Rybno na okrggi wyborcze w wyborach do Rady Gminy.

Pan Przewodnicz4py Rady wyja{nil, Ze sprawa podzialu Gminy na okrggi
wyborcze byla omawiana szczegolowo na wsp6lnym posiedzeniu komisji Rady.
Pan W6jt obja6nil obecnym na posiedzeniu Rady, soltysom potrzebe i
obowiq,zek dokonania podzialu Gminy na okrggi wyborcze w wyborach do Rady
Gminy, wynikaj4cy z dostosowania do przepisow kodeksu wyborczego. ponadto
wskazd, 2n na nieformalnym spotkaniu z Radnymi przedstawil projekt nowego
podzialu na jednomandatowe okrpgi wyborcze. Proponowany projekt zostala
zaakceptowany przez Komisarza Wyborczego. Om6wil kryteria, jakie nalei:alo
uwzglgdni6 przy dokonywaniu po&ialu, a kt6re wynikajq z przepis6w
obowiqpuj4cego prawa. Zaprezontowal, jak bgdq ksaaltowaly sig okggi
wyborcze i liczba radnych wybieranych w okrggu wedlug nowego podziatu.
Nastgpnie zwr6cil sig do Pana Przewodniczqcego Rady i Rady o przyjgcie
proponowanego podzialu.
W tej sprawie glos zabral Rady - Pan Andrzej Komacki wyjadnil, 2e podczas
roznowy z pracowrlikiem Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Elbl4gu
zostal poinformoutany, 2e projek Pana W6jta jest zatwierdzany przez
Komisarza Wyborczego po wzglgdem merytorycznym i zgodno5ci z prawem
oruz, in wskazanr.e s4 konsultacje mieszkaric6w w tej kwestii. Zdaniem Pana
Radnego, im szerzej bEdzie sig m6wi6 na ten temat, tym mniej konflikt6w i
niezadowolenia. Bo przecieL podzial na jednomandatowe okrggi wyborcze ma
na celu zqrewnienie, aby najmniejsze miejscowoSci mialy jak najszersze
przedstawicielstwo w Radzie. Zwr6cil sig do Pana Przewodnicz4cego Rad o
mo2liwod6 przedstawienia projeku Klubu.
Pan Przewodniczqcy Rady zapltal Soltys6w o uwagi i pltania odno6nie
projektu, kt6ry przedstawil Pan W6jt.
Soltys wsi GrSdy - Pani Agnieszka Wysocka podkeslila, Ze przy
proponowanym podziale, biorqc pod uwagg liczbg mieszkanc6w w Jeglii, Grqdy
nie majq szans na zdobycie mandatu w Radzie.
Pan Przewodniczqcy Rady odwolujqc sig do wypowiedzi Pana W6jta i Pani
Agnieszki Wysockiej nadmienil, i2 normalnym wydaje sig fal<t, Le kaiAe
solectwo chcialoby mie6 swojego przedstawiciela w Radzie, niestety w Swietle
obowiqguj4cych przepis6w taki rozwiqzanie jest niemoZliwe.
Radny - Pan Andrzej Komacki postulowal o zlozenie projektu przygotowanego
przez Klub Radnych.



lT l**:*b3y Rady wyja6nil, ze jezeli jest to wniosek formalny, to Rada
bedzle musiala glosowai nad dwoma proiektami.
Sekretarz - Pan Miroslaw Karbowski, oznajmil, 2e pod wzglgdem formalnym,

ldko nrojekt grldstaaonl przez W6jtz moze' byi' poddan]'poo gtosowanie.
Poruewaz posiada opinig Kornisarza Wyborczego, 

"r"go 
b*k w przypadku

projektu Klubu.
Pan 

. 
Przewodniczqcy Rady umoZliwil panu Andrzejowi Komackiemu

przedstawienie propozycji Klubu Radnych.
Radny -.Pan Andrzej Komacki, jako pi_ewodnicz4cy Klubu Radnych Samorzqd
z. Mieszkancami przedstawil plan Klubu w przedmiocie poazialu Cmlny na
okrggi wyborcze:
- okrgg nr l: Groszki, Naguszewo, Rumian - I mandat:
- okrgg nr 2: Hartowiec - I mandat
- okrgg nr 3: Truszczyny - I mandat;
- okrgg nr 4: Dgbieri - 1 mandat;
- okrqg nr 5: Jeglia - 1 mandat;
- okrgg nr 6: ul..Kostkowo, Grady, Wery, Kopaniarze, Gronowo _ I mandat;
- okgg nr 7: Zabiny - l mandat;
- okgg nr 8: Tuczki , Crrabacz - I mandat;
- okreg ff 9; Nowa Wie6, Szczupliny, prusy - I mandat;
- okreg ff l0: Koszelewy - I mandat;
- okrgg nr I 1: Gralewo-Stacja, Koszelewki i Rapaty - I mandat;
- 4 mandaty pozostaj4 na solectwo Rybno.
Po.wyst4pieniu Radnego Pana Andrzeja Komackiego, pan przewodniczqcy
Rady zwr6cil sig do obecnych soltys6w wyra2enie opinii na temat podzialu
zaprezentowanego przez Klub Radych.
Soltys wsi Grqdy - Pani Agnieszka Wysocka pozytywnie odniosla sig do
proponowanego przez Klub Radnych podzial na okrggi. ZaS Sohys wsi
Truszczyny Pan Jan Kozicki zasugerowal, aby mieszkafcy poszczeg6lnych wsi
mieli mo2liwo6C wypowiedzenia siE w tej sprawie.
Pan Badlomiej Lewalski mieszkaniec wsi Truszczyny zauwufil, i2 patrzqc z
perspektywy wsi Truszczyny, taki podzial wydaje jig .oo4dny. W imieniu
mieszkaric6w Truszczyn mn6cil si9 do Rady o przeanalizowanie tego pro.lektu.
Radny - Pan Piotr Gurgielewicz wskazal , i2 zawsze bgdzie t*, in iaden podziat

lie bedzie w pelni doskonaly i spelniajqcy oczekiwania pojedynczych os6b.
Z. wr69il uwagg, ze Radny jako przedstawiciel wyboiciw, wybrany w
demokratycznych wyborach, nie mo2e byi Radnym tyllo danej miejscowodci,
kt6rej.jest tandydatem, ale powinien dbad o interesy spoleczni calel Gminy i
kaZdej miejscowoSci z osobna jednakowo.
Radny- Pan Andrzej Komacki oznajmil, ze jeZeli mieszkaricy Gminy b9d4
niezadowoleni, zwr6cq sig do Klubu, to bgdzie odwolanie od decyzji Rady.
Pan Przewodniczqpy Rady zarzqdzil l0 min. przerwg.



Po przerwie obrady wznowiono. Radni nie wnieSli wiqcej pytari i uwag do
prqektu uchwaly, wobec czego przewodniczqcy naay poaiai poa glosowlie
projekt uchwaly w sprawie dokonania podziafu Gm-iny Rybno na okrggi
wyborcze w wyborach do Rady Gminy.
R.d: G_mi1y ]y gJosowaniu jawnym, na ustaworrT sklad Rady 15 radnychw obradach Rady bralo 13 radnych, 7 glosami ,,2a", pfi 4 gtosach
,,przeciwnych, i I glosie ,,wstrrymujqcym sip" wigkszofcil'glos6w fodjglauchwalp Nr ){Xl4lll2 w sprawie dokonania podzialu Gm-iny Rybno na
okrpgi *yborcze w wyborach do Rady Gminy (uchwala stanowi zaLqcnik do
protokolu).

5) Rozpatrzenie projektu uchwaty w sprawie zmiany Statutu Gminy
Rybno.

Sekretarz - Pan Miroslaw Karbowski przedstawil projekowane zmiany w
statucie Gminy Rybno.

_Radni nie wnie6li wiqcej pyfafi i uwag do projektu uchwaly, wobec czego
frzewodni?e:f RadV poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmian
w statucie Gminy Rybno.

Rada-Gminy w glosowaniu jawnym, na ustawowy sklad Rady 15 radnych w
obnrdach Rady bralo 13 radnych, jednoglo6nie 13 glosami ,pa" p;djda
uchwalg Nr XXJV/42I12 w sprawie zmiany Statutu Grniny Rybno (uchwala
stanowi zalqcznik do protokolu).

Ad.8
Wolne wnioski i zapytania.

Pan Przewodniczqcy Rady udzielil glosu panu Bartlomiejowi Lewalskiemu.
Pan Bartlomiej Lewalski - Czlonek Rady powiatowej Warmifisko _ Mazruskiej
Izby Rolniczej w Dzialdowie - w irnieniu Izby poinformowal o
przeprowadzonej zbi6rce plod6w rolnych na rzecz poszkodowanych, w wyriku
gr_ adobicia gospodarstw rolnych w Bisztynku. W pomoc w zorganizowaniu tej
zbi6rki zostala zaangazowana cala Gmina Rybno. Korzysiaj qc z okazjl
qofziekoryal 4 okazanq pomoc prry tym przedsigwzigciu fan, WOlo*i,
Soltysom i rolnikom indywidualnym.
Pan Przewodnicz4cy Rady po&igkowal przedstawicielom gminnym w Izbie
Rolniczej, ze czuwajq nad sytuacjami, kt6re wymagajq pomocy.
Radny - Pan Andrzej Komacki zapytal pana W6jta, czy posiiaa luZ informacjg
dotyczqc4 odszkodowania za Swietlica w Hartowiu.
W6jt Gminy. - Pan Edmund Ligman odpowiedzial, Ze od ostahiej sesji nie ma
2adnej nowej wiadomo:ici w tej sprawie.



Radny - Pan Andrzej Komacki przedstawil odpowiedZ Klubu Radnych na

lfani: Pgl 
Jv6jta w sprawie pozyskiwania zr6iel finansowania rozbudowy

Zesdu Szk6l w Rybnie.,,2'qdanie przedstawienia tr6del /inansowania na
rozbudowq Zespolu \la5l w Rybnie jest ze strony W6jta maiipulacj4. To pan
dobne 7a ten budynek od wielu lat. pan tlecyiowat o'remontach tych
budlmkiw,-nam Pan udzielit infornacji, Ze wszystko'jest w porzqdku, albo temat
ten nie 

-byl 
przez Pana podejmowany, jako niewygodny. Tl,ncnsem w ostatnim

czasie 
.by*o 

mn6stwo funduszy pozwalajqcych ,o ,o"budo-q szkol. Wszqdzie sq
nowe budynki gimnujalne, a u tns jest jeszcze liceum i szkola zawodowa. pozi
l1/rr, jakim prawem pobierano kaucjq za bilet, k6ry uczefi zgubil. I n panie
Pnewodniczqcy, chcialbyn odniei| siq do kwestii kaucii. W Tniu 13.09.2012r
na se$i Rady Gminy, Pan W6jt przedstawit nam, 2e kaucja jest pobierana od
Has 3 gimnazjum i liceum. W tym dniu kaucja byla pitri* oa wszystlcich
ucmi6w. Kaucja zostala zwr6cona deqzja pana W6jta i ostanie zwrcty byty 25
wrzeinia. Czy ta kaucja pobierana od klas 3 gimnazjum i liceum ma podstawy
prawne ijest zasadna?
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman: ,,a w c4m wprowadzilem w Nqd w
sprawie kaucji?
Radny - Pan Andrzej Komacki :,,na sesji pan powiedziat, ze kaucja dotyczy
tylko Has 3 ginnazjum i liceum. A tym czasem byta ona pobierana od wsqsikiih
ucztti6w zwracana w szkolach".
W6jt Gminy - Pan,Edmund Lignan;,, w tej kwestii prawdopodobnie to byio
niezrozumienie miedz)) szkolq a przewoinikiem',.
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman: przS4oczyl fiagment pisma Klubu
,,2qdgnie.o.l llybu Radaych przediawienia iposoiu linisowaiie rozbudovy
i nodeniztcji Zespolu Szhfl w Rybnie jest ze slrony Wttjta marriputacjq,'.
,,Proszq Panstwa, Ja nie 2qdalem od Radnych, lylla zaproponowalem, ie moiz
Pan Radny Kornacki zna mo2liwoi6 /inawowania, to chetnie z tego sl{orzystam.
Natomiast ,, jest manipulacjq"., to ja pytam pana, jakim pan jest
manirylantem? fragmenlpisma ,,Pan dobrze zna ten budvnek od wietu tat 

'pan

decydowal o rcmontach tych budynlu1w, Nam udzieiit pan inform,ocji, ip
rlsq,stko jesl w por74dku, albo temat ten nie byt przeZ pana podejmowany,
jako niewygodny", ,,Proszq Panstwa, hiedy okazalo siq, 2e jest mo2liwoi6
korzystania z pieniqdzy unijnych, bylem zachwycotty, ie wreszcie rozbuduje ten
obieh. Pr4t*qilem z wielhm entuzjazmem do robienia projelau rechniinego-
Projekt techniczny jest, ale nie ma pieniqdzy na jego rializacjq. Je* pzeiia
pnedsiqwziqcie ogromne. Remontowalem i jeszcze remontujq szkoty. Bo Radni
ju2 chcieli zanyka6. Pan Komacki jest Radnym ju2 trzy ladencje i nie wiem, czy
cokolwiek zauwa2yl, 2e w tej Gminie nobilo sig coi dobrego. Racnj chyba niL.
We wszy*kich plac6wlach zostab) przeprowadzone remonty, zakupiono
doposaianie w materialy dydalayczne. Czytajqc datej:,,w ciqgi osnnich tat
bylo wiele fundusqt pozwalajqcych na rozbudowg szkrit,,.,a JeZeli hoi nie
zauws2a remont6w szkil, no*ych dr6g, boisk wielofimkcyjnych, kanalbacji,
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reodociqgdw to trudno. Korzystqlem ze irodk6w .minych, ieby Gmina zyskata.
Natomiast, kiedy Pan Kornacki pozyskuje irodki w swoim gospodars^rie, to ma
tak4 sytuacje a nie inn4. MiaI takie same mo2liwoici do kozvstania ze Srodkiw.
jak inni rolnicy. I proszq mi nie zarzucat. ze Ja manipilujq, ze nie jestem
zainteresoworly. Tak samo, jak w bud2ecie pariskim, panie Komacki, tak samo i
y bltd(ci9 gminnym na wszystko nie starcza. przyjdzie czas, mam nafuiejg,
kiedy skortcVny te duZe przedsiewziqcia, zajmietny siq i rozbudowq szko$.
Czytqjqc takie pisma Panie Komacki, to lryidze z pana strorry wiele zloiliwoici i
brak zaanga2owania, odpowiedzialnoici i zrozumienia co iojest samoz@. Bo
Pan, Panie Kornacki jest fizecia kadencje, ale co pan wni6sl do t4 rady, to pan
sam wie. A kiedy budowaliiny drogq, przy pafiskiej posesji, to pan nie byl
nawet zainteresowany. I m6wi mi Pan, ie je*em zloiliwy. Gdybym byt zto;iliwy,
to powiedzialbym nie, bo ta droga bqdzie przebiegat przy posesji pana
Komaclciego i nie bqdzie zrobiona. Mialem mo2liwoici pozyslania pieniedq na
tq drogq, bo wiedzialem, 2e trzeba j4 przebudowa1 i jq budowalem. Latwo jest
stawiat zarzuty, i;e nie jest zainteresov,any. Bardziej jestem zainteresowany, nE
Pan to sobie wyobra:in. Zalqcznik przedstawionych przez pana Kornaclciego _
schematy projeh'w:
Schemat A
- budowa nowych oraz rozbudowa i modernizacja istniejqcych ptachwek i
obiektuiw SwiadcTqcych uslugi z zakresu edukacji zatoodowych. My do tej pory
nie nieliinry sz*oly zawodowej. Przez trq lata walcryIem szkote zawodowq,
- szkolnictwo zaurodotte na wsqtst*ich poziomoch oraz centlach ksztatcenia
praklycarcgo, obejmujqce w szczeghlnoici budynki szkolne, laborutoria
dydaklycue, sale do praktycznej nauki 4awodu
Schemat B
- budowa, rczbudoxta, modernizacja b'raz, z
dydaktycarcj.
Schemat C

wyposaipniem infrastr aktury

ll

- rryposaitenie sZhi| wsetstkich Opdw w sprzgl i pomoce naukowe,
wspomagaj qce procesy ksztalceniu
Akurat schemat C, z tym siq zgodzq. Ale proszq mi powiedziet, gdzie z tego
schematu nie skorzystaliimy. Mamy we wsqstkich szkolach nowe lawki, pomoie
dydaktyczne, pracownie dydaktycme. Proszq mi tego nie zarzuca1, a opiera| siq
na lym co jest realne. Program ,,Odnowa i rozw6j wsi',. proszq parutwa,
wszystkie mo2liwoici z projehu odnowy wsi wykorzystalem. Zostala
wybudowana sala gimnastyczna w Rumianie, ze irodlaw tvch dzisiai
przebudowywany jest stadion. Zostala wybudowana biblioteka. Nie'oczekujq oh
Pana Przewodniczqcego Klubu i czlonMw, ze bqd4 zachwyceni moja pracq ale
powiem tolt z wiellca dumq patrze na naszq Gmine i wiem, ie nasza Gmina z
2ndnych potliwoici nie zre4tgnowala. To przecie2 pan, jako radny decydowal o
tym, 2e ja pozyskiwalem na to pieniqdze. Przedstawialem wizie i mo2tiwoici,
Pan podejmowal uchwalq. Panie Komacki, najpierw pan zerknie, Ja i wszyscy,



co siQ dzieje wok siebie, a dopiero poiniej stawiajmy zarzuty, ze Jestem
llanrylantey i nie interesuje mnie rozbudowq u*oiy. no bmdzo mniet!t"In!": ale manipulantem jeszcze mnie nikt nie nazwal,-pan pierwszy.,,
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman: ,,Wptynqlo do nnie pismo od paia Sottysa
yi Szczuflly. Nt1 bqdq tego na piimie odpowiadat. ire56 pisma soltysa ,,
Zwracam {g 19 Pana Wdjta Gminy Rybno o udzietenie iiformacji, *iedy
nastqpi nieodplatne przckazanie na necz Gminy Rybno nieruchomoici
polotonej w obrgbie Nowa lYiei, oznaczonej w ewituncji Srunt in, jako dziatka
o numcne 125/6 od Oddzitlu Terenowej Agencji Nieruchomoici Rolnej w
Olsxynie',
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman:,, panie Sohysie nie wiem. Zto2yli;imy
wszellcie dokumenty i czelcamy na wezwanie i podpisanie, pn"kazari" tego
ahem notarialnym. Dokumenty zostaly ju| zlo2one jakii czas temu, nawet
pr4tpominaliimy siq agencji. Nie dostaliimy odpowiedzi, czy dostaniemy
wezwanie nn rok 2012r., c4t ju| na 2013r. Talc2e Ja r6wnie2 oczelatjq na tak4
informacjq". Dalej kontynuowal - tre66 pisma soltysa: ,rproszg o przekaztnie
kopii dokumentu okredlqjqcego rodzaj planow,anej inwesycji koncepcji
zagospodarowania terenu oraz ofwiadczenie o dacie ro4toczgcia i zakoiczenia
inwestycji do$cz4cej dzialki nr 125/6," ,, Nie mogp taiiej koncepcji ani
inwes$cji przewidzie|, bo nie jestem jeszcze wlaicicielem tej cbialh.
Nadmimiq i:e teren jest bardzo dobry. Wete os6b prwatnych zglasza sig w
celu mgospodarowania tego termu. Jak m6wilem wczeiniej, nie tlopuszc4 do
syfimcj| aby ten teren nabfa osoba prywaiu. " Dalej kontynuowal - treSd
pisma soltysa: ,,Chcialbym pr4tpomnied pana Wdjtox,i, ire mieszkatcy
Szczuplin, zloiyli do Pana wniosek o nieodplatne prz$Ccie wytej wymienionej
dzialkl Chceny mieC wplyw na dalsze losy tej dzialki i zagospodarowanie tegp
tercnu, poniersa| to rya nosza inicjatywa,. ,,Oczywiicie, nie wycofujq sig z
tego ! ta wasza inicjafua bardzo du2o mi pomogla. Bo dziqki temu moge
nieodplatnie przejqt i zwiqkszyt wartoit majqtku Gminy. To jest m.in. Wasze
fuialanie".
Nastepnie Pan W6jt zw6cil sig z pytanie do pana soltysa Szczsplin:,, Czy
Stowarzyszmie na Rzecz Rozwoju Wsi Szczupliny jest jui zarejestroreane,'?
Softys wsi Szczupliny-Pan Adam Bochno..,, Tak. Zostalo zareiestrowane".
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman:, doszf do nie informacjq, 2e przeszkadzam
w zarejestrowaniu Stowar4tszenia. Czy pan mial jakiei informacje, 2e
kiedykolwiek nialen przeszkadzat w Sqdzie w rejestracji?
Soltys wsi Szczupliny-Pan Adam Bochno:,,Nik nam nie utrudnial rejestracji,
ani Pan W6jt, ani ktokolwiek inny".
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman:,, Chcialbym zapyta| parm Radnego
Powlatoytego. Bo Pan uczestnic4t w tworzeniu tego StowarE/szenia, c4t pan
mial jakiei informacje o O/m, ze przeszludzalem w zarejestrowanru tego
Stowar4tszenia? "

l2



Radny Powiatu Dziadowskiego - pan Tomasz Wggrzynowski..,, A o eo panu

!:!::!,6!":""!'tu!.NaiakiZjpodstawt"",a"i"^iV-i"')"iifi,""i"2-lvoJr Lrmrny - pan Edmund Ligman.., , Czy pan slyszal, czy niei,l
::Tl-llltjl,ry,adowskiego - Pan Tomasz Wsgrrynowski: ,, to ja powt6rzq
rutJafieJ podstawte pan mnie o to wta? "
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligrnan: ,, pytam dlatego, bo wiem, 2e brl pan
bardzo manga2:owany w twonenie tego Sai"r"yu*i i aoti";;.
Radny 

.Powiatu Dziadowskiego - p* Tomusz Wggyza:nowskt:,Jestem
zwotenntktem parystawania Stowar4tszefi, bo dzigki temu demol<racja siq
roneija, ludzie biorq w swoje rqce optekp nad wsiq',. 

-

W6jt Gminy -^Pan Edmund Ligman: , , C4tli w tej sprowie nie ma pan sobie nic
do zarzucenia? "
Radny Powiatu Dziadowskiego - pan Tomasz Wggrzynow skj:,,Nie mam,,.
Yet. _Pq Andrzej Komacki:,, Szanowny paii-e Wapi", 

"i"iot"^ 
siq kr6tka

odn-ieit do Pana wpowiedzi- Chcialem zenaczyt, 
"e 

ban W6it podni6sl zanut-!bn !?j"i-.gt:by,_ie _Ja niczego nie widzq. th"ioL^ po-:ui"i"6, ze to jest
stanowisko Klubu. Bardzo dobrze, ie pan W6jt m6wi, ze ;qdziemy o tyn my:!le6i rozwijac tq szkolq. M6wil pan, ie Ja decydowalem a fin wy'konywal, to lapptye 

.fanu - dzisiejszy prryy"4, jak w glosowaniu siq decyduje.
Decydowaliiny fuisiaj o obwodach. Demokracja ia to do siebie, ze dicyiuje
wiqluzoi1. AIe proszg mi nie zarzucat, 2e w tej, czy innej kwestii sisowatem tak
a nie inaczej. Natomiast Ja nie tykam pana spraw prywatnych. J"eZeli pan chce,
to mo2erny sobie porozmawiaa.,'
Soltys wsi Rybno- Pan Henryk Mdniewski zwr6cil sig do pana W6jta, aby
wplynql na.tegoroc1ty p.yqtarl dolyczqcy odsniezania w celu zapobieurnia
sytuacji, kt6ra miala miejsce w ubieglym roku. Aby to od{nie2anie bylo
rzetelne.
Pg 

.{0jJ.oangwredzial, ze Dyrekror Zakladu Gospodarki Komunalnej wie ju2
w jakim kierunku przygotowac przetarg na od.6nie2anie.
Obecny na sesji mieszkaniec Rybna, pan Jaroszewski powiedzial, ze Jego
zdTiqn qoryiffry byi przeprowadzone konsultacje z mieszkaricami * ,p.u*I"
podziafu Gminy na okrggi.
Pan Przewodnicz4cy Rady podziqkowal panu Jaroszewskiemu za glos.
Ad. 9
Zamknigcie obrad

_ - 
Po.wyczerpaniu porz4dku dziermego sesji przewodniczqcy Rady Gminy

Pan. Marian Ligman podzigkowal radnym, soltysom i goSci-om za udzial i
zamknql obrady XXIVsesji Rady Gminy Rybno.

Protokolowala

r*,*W{**
PrzrwyAfuqcy Rady cnrirry
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